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МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН 
С НОВ ФАКУЛТЕТ

Отпуснати са финансови средства на стойност 3,8 млн. лв. за 
реализиране на проекта „Изграждане на нов учебен корпус за 
разкриване на Факултет по фармация в МУ-Плевен. Предвижда се 
факултетът да отвори врати през учебната 2015 - 2016 година за 
първите 60 студенти държавна поръчка. 

На 10.02.2014 год. с търже-ствена 
церемония в зала „Амброаз Паре” на 
Теле-комуникационен ендоскопски 
център бе открита офици-ално 
учебната година за ново-приетите 
ч у ж д е с т р а н н и  с т у - д е н т и  в  
Медицински универси-тет – Плевен.

130 ГРАЖДАНИ 
ОТ 24 СТРАНИ ЩЕ СЕ 
ОБУЧАВАТ В МУ-ПЛЕВЕН 
ТАЗИ ГОДИНА В ПЪРВИ 
КУРС НА СПЕЦИАЛНОСТ 
„МЕДИЦИНА“

ЛЮБОВ КОСТОВА, 
ДИРЕКТОР НА БРИТАНСКИЯ 
СЪВЕТ У НАС: 
„МЕДИЦИНСКИЯТ УНИВЕРСИТЕТ 
В ПЛЕВЕН Е НА СВЕТОВНО НИВО“

Интервю на Гергана Димитрова 
четете на стр. 5

На 15.01.2014 г. гост на  МУ-Плевен бе 
Н. Пр. Шин Менг-хо, Посланик на 
Южна Корея. Визитата му бе във 
връзка с обсъждане на възможностите 
за сключване на двустранни договори 
за сътрудничество в областта на 
обучението, научната дейност и 
обмена на студенти и преподаватели 
с водещи корейски университети.

ПОСЛАНИКЪТ НА 
ЮЖНА КОРЕЯ

 ПОСЕТИ МЕДИЦИНСКИ 
УНИВЕРСИТЕТ - ПЛЕВЕН

ДЕКАНЪТ НА 
ФАКУЛТЕТ 

„ОБЩЕСТВЕНО ЗДРАВЕ“ 
НА МУ-ПЛЕВЕН 

ПРЕДСТАВИ БЪЛГАРИЯ 
В МЕЖДУНАРОДЕН 

ФОРУМ ПО БИОЕТИКА 
В ИНДИЯ

КАНДИДАТСТУДЕНТСКА КАМПАНИЯ 
2014 СТАРТИРА 

С ДВЕ НОВИ 
ИНИЦИАТИВИ:
www.mu-pleven.bg

"УНИВЕРСИТЕТЪТ 
ГОСТУВА В 
УЧИЛИЩЕ" 

ЕЛЕКТРОННО ПОДАВАНЕ НА 
КАНДИДАТСТУДЕНТСКИ 

ДОКУМЕНТИ

МЕДИЦИНСКИ 
УНИВЕРСИТЕТ – 

ПЛЕВЕН 
БЕ ДОМАКИН НА 

ОБЩОТО СЪБРАНИЕ 
НА НАЦИОНАЛНОТО 
ПРЕДСТАВИТЕЛСТВО 
НА СТУДЕНТСКИТЕ 

СЪВЕТИ В БЪЛГАРИЯ 
ОТ 7 ДО 9 ФЕВРУАРИ
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МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН ПОЛУЧИ ФИНАНСИРАНЕ 
ОТ ПРАВИТЕЛСТВОТО ЗА СТАРТИРАНЕ НА ПРОЕКТА ЗАИЗГРАЖДАНЕ 
НА НОВА УЧЕБНА СГРАДА ЗА ФАКУЛТЕТ ПО ФАРМАЦИЯ 

Предвижда се факултетът да отвори врати 
през учебната 2015 - 2016 година 

за първите 60 студенти държавна поръчка 

За Медицински университет – 
Плевен са отпуснати финансови 
средства на стойност 3,8 млн. лв. за 
реализиране на проекта „Изгражда-
не на нов учебен корпус за разкри-
ване на Факултет по фармация. Това 
стана ясно след заседанието на 
Министерски съвет на 05 февруари 

2014 г. Прието бе Постановление за 

финансиране - в размер на близо 500 
млн. лв., на проекти и програми на 
местните власти и министерства по 
публична инвестиционна програма 
„Растеж и устойчиво развитие на 
регионите”. Програмата представ-
лява нов механизъм за финансиране 
на публични инвестиционни 
проекти и програми на конкурентен 
принцип, с цел предоставяне на 
възможност за активно участие на 
местните власти. Към Министер-
ството на образованието е насочен 
ресурс в размер на 15,7 млн. лв. за 
реализиране на проекти и програми 
на държавни висши училища по 
региони. От тях 3.8 млн. са 
предвидени за МУ-Плевен - за 
изграждането на четвъртия в 
страната факултет по фармация.

По този повод на 10.02.2014 год., в 
пресклуба на БТА в Плевен, се състоя 
пресконференция, в която взеха 
участие Ректорът на Медицински 
университет – Плевен, проф. Славчо 
Томов, проф. Григор Горчев - 
почетен ректор на ВУ, финансовият 
директор г-н  Ибрахим Потурлиев, 
помощник-ректорът на МУ-Плевен, 
инж. Олег Караджов и арх. Димитър 
Георгиев.

Проф. Томов представи идейния 
проект за изграждане на нова сграда, 
в която ще се разположи факултетът 
по фармация. Триетажната сграда 
на новия учебен корпус ще бъде 
построена на терен, собственост на 
Университета, който се намира 
източно от Ректората. По думите на 
инж. Олег Караджов, тя ще е с обща 
разгърната площ 3500 кв.м. В нея ще 
има две огледално разположени 
амфитеатрални зали с капацитет за 
около 100-110 човека, конферентна 
зала, както и катедри по отделните 

предмети с лаборатории, според 
съвременните изисквания. 

По предварителен разчет за 
строежа и оборудването на новия 
Факултет ще са необходими около 
4.5 млн. лв., като разликата от 
отпуснатите субсидии ще се поеме 
от собствените средства на Уни-
верситета, увери финансовият  
директор г-н Ибрахим Потурлиев. 
„Изграждането на новия корпус към 
Медицинския университет ще е 
голямо предизвикателство, но 
Университетът е финансово стаби-
лен и със сигурност ще се справим“, 
категоричен бе той.
Ректорът на МУ-Плевен, проф. 
Томов заяви, че Университетът 
разполага с необходимия потенци-
ал за реализирането на проекта от 
гледна точка на кадри и че ще е 
успешно комплектуването на 

структурата на катедрите на новия 
Факултет. В него ще има 6 катедри, с 
близо 50 преподаватели, като за 
четири от тях ще се ползва наличния 
преподавателски състав в Универси-
тета В останалите две катедри ще се 
изучават напълно нови дисципли-
ни, задължителни за обучението на 
магистър-фармацефти. В тях ще 
работят нови кадри – специалисти в 
областта на фармакологията и 
преподаватели по специалността 
„помощник-фармацевт“ в Меди-
цинския колеж на МУ-Плевен.

"Поставихме си за цел да 
изградим нов факултет, който да не 
дублира наличните в момента 
структури на факултетите по 
фармация в останалите висши 
медицински училища - София, 
Пловдив и Варна. Това ще бъде 
четвъртото такова звено. Факул-
тетът няма да обучава единствено 
кадри за аптечната мрежа, а също и 

за фармацефтичната 
промишленост", обясни 
проф. Томов. Той поясни, 
че в процеса на производ-
ството и реализацията на 
дадено лекарство има 
много процеси и звена, 
които остават скрити за 
широката публика. След 
обстойно  проу чване  
ръководството на Уни-
верситета е установило, 
че в страната има недос-
тиг на квалифицирани 
магистър-фармацевти в 
производството на лекар-
ства, както и на специа-
листи при клиничните 
проучвания и въвежда-
нето на пазара на нови 
медикаменти. В тази 
връзка вече са проведени 
разговори с фармацеф-
тични заводи, с които ще 
б ъ д а т  с к л ю ч е н и  

следва на стр. 3
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договори за провеждане в тях на част 
от практическото обучение, обясни 
проф. Томов. Проф. Григор Горчев - 
почетен ректор на Медицинския 
университет допълни, че областното 
ръководство на Разград вече е поело 
ангажимент да ремонтира сграда, в 
която да бъде общежитието за 
студентите, които в 3 и 4 курс ще 
карат практиката си в завода там. 
Той още веднъж подчерта, че 
факултетът в Плевен ще е в тясна 
връзка с бизнеса и неговите нужди, 
като ще го захранва с научни 
работници и ще осигурява необхо-
димите за  фармацефтичната 
промишленост кадри. Проф. Горчев 
определи проектът за разкриване на 

факултет по фармация в Плевен 
като стратегически за нашия 
регион.

Ректорът на ВУ, проф. Томов, 
информира, че се работи усилено и 
по акредитацията на Факултета по 
фармация, като предстои проектът 
да се внесе до няколко седмици в 
НАОА, след което ще бъде открита 
процедура за фирма - изпълнител 
на строителните дейности. Арх. 
Димитър Георгиев от техническия 
екип на Университета, който ще 
движи проекта,  отбеляза, че 
Проектът за новата сграда вече е 
почти готов и до средата на идния 

месец предстои да бъде обявена 
обществената поръчка за избор на 
изпълнител.

Ако всичко върви по план, 
сградата ще е готова за една 
календарна година и още през 
учебната 2015-2016 г. Факултетът ще 
приеме първите си 60 студенти 
държавна поръчка – засега само от 
България, но по думите на проф. 
Томов, вече има заявен интерес към 
обучението във Факултета по 
фармация и от чужденци.

в-к “Academia medica” 

МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН ТЪРЖЕСТВЕНО ОТКРИ 
УЧЕБНАТА ГОДИНА ЗА 130 НОВОПРИЕТИ ЧУЖДЕСТРАННИ 
СТУДЕНТИ ОТ 24 ДЪРЖАВИ 

Медицински университет – 
Плевен за пореден път отвори 
г о с т о п р и е м н о  в р а т и  з а  
н о в о п р и е т и т е  т а з и  г о д и н а  
ч у ж д е с т р а н н и  с т у д е н т и .  Н а  
10.02.2014 г. се състоя официалното 
откриване на академичната година 
за тях. В първи курс, англоезично 
о б у ч е н и е  п о  с п е ц и а л н о с т т а  
„Медицина” са записани общо 130 
ч у ж д е с т р а н н и  с т у д е н т и ,  
представители на 24 държави – 61 
граждани на Великобритания, 20 – 
на Германия, 11 - на Индия, 10 – на 
Испания, 4 – на Италия и 3 – на 
Турция. След тях се нареждат 
гражданите на Швеция, Гърция, 
Кипър, Нигерия, САЩ, Канада и 
Я п о н и я .  З а  п ъ р в и  п ъ т  с р е д  
н о в о п р и е т и т е  ч у ж д е с т р а н н и  
студенти в МУ-Плевен има и 
представители  на Кения и Русия. 

Ц е р е м о н и я т а  п о  
откриването на академичната 
година за първокурсниците от 
АЕО стартира в 10.00 ч. в зала 
„ А м б р о а з  П а р е ”  н а  
Т е л е к о м у н и к а ц и о н е н  
ендоскопски център. Под 
звуците на студентския химн 
Gaudeamus Igitur тържествено 
бяха внесени символите на 
Университета. Чуждестранните 
с т у д е н т и  с е  с р е щ н а х а  с  
Р ъ к о в о д с т в о т о  н а  
Университета, запознаха се със 
символите на ВУ, както и с 
възможностите,  които им 
предоставя обучението в  
Медицински университет – 
Плевен. Те бяха приветствани с 
„Добре дошли!“ от Ректора - 
проф. д-р Славчо Томов. В 

следва на стр. 4
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кратка презентация бяха представени възможностите за 
научни и образователни изяви на студентите, които 
обучението по медицина дава. Топло приветстваха с 
„добре дошли“  чуждестранните студенти и 
представители на ръководството на студентските 
структури на Университета – Студентски съвет и 
Асоциацията  на  чуждестранните  студенти.  
Първокурсниците бяха поздравени 
и от своите чуждестранни колеги от 

продължава от стр. 3

горните курсове. На новоприетите студенти от  АЕО им 
беше предоставена думата, за да споделят вълнението и 
впечатленията си от първите си дни в Университета и 
град Плевен. Тържественото откриване на учебната 
година завърши с музикален поздрав към новоприетите, 
след което те получиха студентските си книжки, 
Наръчник на първокурсника, Правилник с правата и 

задълженията си на студенти и 
значки с логото на Университета.

в-к “Academia medica” 

ОРГАНИЗИРА МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН 
ЗА НОВОПРИЕТИТЕ ЧУЖДЕСТРАННИ СТУДЕНТИ

СЕДМИЦА НА АДАПТАЦИЯТА

Отделът за прием на чужде-
странни студенти към Факултета по 
медицина организира богата 
програма от събития за новоприе-
тите 130 чуждестранни граждани, 
които ще се обучават в англоезичен 
курс по медицина в МУ-Плевен. В 
инициативата, наречена „Седмица 
на адаптацията“, бяха включени 
р а з н о о б р а з н и  м е р о п р и я т и я :  
Запознаване с учебната база на 
Университета; Дни на отворените 
врати в библиотеката на 8 и 9 
февруари; Инструкции за работа с 
информационната система и др. В 
седмицата от 02 до 10 февруари, 
преди започване на редовни заня-
тия, новопристигналите чужде-
странни студенти се явиха на 
входящи изпити по биология и 
химия, както и на тестове за 
определяне на нивото им на 
владеене на английски език. 

Продължена бе и традицията, 
инициирана миналата година, 
студентите от Великобритания да 
пристигат в България заедно със 
своите родители и да бъдат 
посрещани на прием, организиран 
от английската компания Outreach 
Education. Английските партньори 
на ВУ съдействат на кандидатите в 

процеса на подаване на документи 
и подпомагат новоприетите в МУ-
Плевен студенти в процеса на 
адаптацията им. Тази година 
официален гост на Медицински 
университет – Плевен бе Любов 
Костова, Управителен директор на  
Британския съвет в България. Тя се 
срещна с  Ръководството,  на 
Университета, запозна се с учебната 
база, разгледа Университетската 
библиотека и Телекомуникацион-
ния  ендоскопски  ц ентър .  В  
Ректората тя проведе и среща-
разговор с група от британските 
студенти. 

Приемът, станал вече  традицио-
нен, организиран от компанията 
Outreach Education/ The Student 
World, партньор на Медицински 
университет – Плевен, се проведе на  
2 февруари в хотел „Ростов”. 
Директорът на Британския съвет в 
България Любов Костова посрещна 
и приветства с „Добре дошли“ 
новоприетите студенти – граждани 
на Великобритания.  На събитието  
присъстваха областният управител 
Илиян Йончев и кметът на община 
Плевен  проф.  д -р  Димитър 
Стойков, които бяха поканени от 

следва на стр. 5
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името на Бенджамин Амброуз – 
директор на Outreach Education/ The 
Student World. Английските студен-
ти получиха разговорник и  карта на 
града, в която са отбелязани и 
културните забележителности на 
Плевен. Специален поздрав към 
новоприетите студенти и техните 
семейства поднесе Северняшки 
ансамбъл „Иван Вълев”,  под  
ръководството на доц. Георги Хинов. 
Пъстрата програма от автентични 
народни песни и танци очарова 
чуждестранните гости. 

Ректорът на Университета - 
проф. Славчо Томов поздрави ново-
приетите чуждестранни студенти за 
това, че са избрали Медицински 
университет – Плевен за овладяване 
на необходимите знания и умения за 
лекарската професия. Той подчерта 
факта, че изборът им на университет 
не е случаен, защото именно 
висшето училище в Плевен е пионер 
във въвеждането на англоезично 
обучение по медицина от 1997 
година. Ректорът ги увери, че те вече 
принадлежат към академичната 
общност от ерудирани преподава-

продължава от стр. 4

тели и изтъкнати учени на висше 
училище, което се слави с 40-
годишна традиция в предлагането 
на качествено обучение на лекари и 
здравни специалисти. Той допълни, 
че благодарение на политиката, 
започната от предишното и про-
дължена от сегашното ръководство,  
Медицинският университет става 
по-атрактивен . „Това вече е широко 
известно, и се доказва от факта, че 
към Плевенския университет 
проявяват интерес страни от 
европейската общност. За първи път 
тази година имаме и 19 студенти от 
Германия, а и от Испания интересът 
не е малък. Интерес проявяват и 
студенти от  Италия. Всичко това 
говори, че посоката ни е правилна, 
просто трябва да стъпваме здраво и 
да задържим тези позиции”, заяви 
проф. Томов. Той сподели че 
завършилите МУ-Плевен чужде-
странни студенти са вече признати 
специалисти в своите  области в 
страни, които имат традиции в 
областта на медицината, с което 
достойно защитават името на 
висшето ни училище. Някои от 

новоприетите медици споделиха 
свои мисли и впечатления:  21-
годишната Ариша Хасейн от 
Лондон каза, че идва в Плевен, за да 
сбъдне мечтата си да учи медицина. 
Видимо развълнувана, тя отбеляза, 
че е в България  за първи път  и с 
вълнение очаква да се срещне с 
много нови хора и най-вече 
предизвикателството да научи  
българския език. Тя призна, че за  
първи път вижда и толкова много 
сняг. 19-годишният Еби от Лондон 
също сподели, че е в Плевен, за да 
сбъдне мечтата си да учи медицина. 
„Избрах Плевен заради место-
положението и очаквам с нетърпе-
ние да започне следването. Вълнува-
що  е да дойда в нова страна и да се 
запозная с нова култура, да се 
срещна с нови хора. Очаквам тук  
много да уча, но и да се забавлявам”, 
к а з а  т о й .  С р е д  п ъ р в и т е  м у  
в п е ч а т л е н и я  с а  п р и я т е л с к и  
настроените хора, а надеждата му е, 
че ще научи бързо българския език.

Информацията предостави В. 
Дукова

ДИРЕКТОР НА БРИТАНСКИЯ СЪВЕТ У НАС: 
МЕДИЦИНСКИЯТ УНИВЕРСИТЕТ В ПЛЕВЕН Е НА СВЕТОВНО НИВО

Любов  Костова  е  директор  на  
Британския съвет в България и глобален 
мениджър от страна на съвета на конкурса 
„FameLab”. Завършила е Индология.  
Мениджър е на проекти с опит в ПР-а. За 
мениджър на Британския съвет за България е 
избрана на 1 януари 2012 г. Любов Костова бе 
гост на Плевен във връзка с церемонията по 
п о с р е щ а н е т о  н а  с т у д е н т и  о т  
Великобритания, които ще учат медицина в 
МУ-Плевен.

- Г-жо Костова, какво е мнението Ви 
за това, че все повече британци избират 
да учат в чужбина и конкретно в 
Плевен?

- В Плевен посрещнахме британски 
студенти, които започват своето 
обучение по медицина. Това за мен 
лично е изключително, и то по-много 
причини. На първо място, защото съм 
впечатлена от базата, концепцията и 
стратегията за развитие на МУ-Плевен. 
Вузът е доказал, че българското 
образование може да бъде както 
технически, така и концептуално на едно 
световно ниво. В глобалния свят, в който 

живеем, университетите все повече 
трябва да разчитат на това от самото 
начало да създават междукултурна 
среда за студентите си. Мулти-
културните ни общества изискват това, а 
университетите са едни от първите 
структури, които правят тези крачки. 
Давам пример и с британските 
университети, а тяхното образование е в 
челните позиции на световното 
образование. То е такова благодарение  
на това, че в неговите кампуси и зали се 
чуват гласовете на хора от различни 
страни. Само за 2012 г. статистиката за 
международните студенти е 2 300 000 
души, от които половината са от 
Европейския съюз. По същият начин 
стоят нещата и в областта на научните 
изследвания. Няма да съм точна в 
процента, но около 40 на сто от хората, 
които се занимават с изследвания във 
Великобритания, са хора от цял свят. 

Тази международна среда създава 
преимущество на образователната и 
научна среда. Фактът, че МУ-Плевен се е 
насочил именно в тази посока - на 

отваряне на врати за международни 
студенти, е впечатляващ. Щастлива съм, 
че британски млади хора идват да учат в 
България, защото един от големите 
приоритети на британското мислене е, 
да  насърчи младите  да  търсят  
образование навън. В тази връзка е и 
един от проблемите - трудно се 
насърчават британци да дойдат и да 
учат в България, защото те имат 
традиционни дестинации за учене като 
Испания и САЩ.

следва на стр. 6

ЛЮБОВ КОСТОВА, 
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- Относно научните изследвания, Вие 
бяхте организатор и на конкурса 
„Лаборатория на славата”. От Плевен 
и м а ш е  н я к о л к о  п о б е д и т е л и  в  
различни категории.
- Да, от Плевен няколко души участваха в 
конкурса. Д-р Златина Георгиева беше 
една от финалистките от МУ-Плевен. Тя 
е изключително надарена млада лекарка 
и прекрасен комуникатор. Конкурсът е 
за популярно говорене за наука, от което 
хора, които не се занимават с това, 
разбират защо е важно да се инвестира в 
наука. Една от звездите на комуни-
кацията в България се казва Божидар 
Стефанов, който също е от Плевен. В 
момента той прави докторантура в една 
от големите лаборатории в Европа, 
темата е нанотехнологии. Друга 
Плевенска звезда е Виолин Илиев, който 
завърши Техническия университет. Той 
също е в чужбина. Това е съвсем 
естествена крачка на младите хора, да 
търсят обучение по света. Искрено се 
надявам, че ще ги видим отново тук. 
Божидар редовно участва във Фестивала 
н а  н а у к а т а ,  к о й т о  с ъ з д а д о х м е .  
Причината за конкурса „Лаборатория 
на славата” и Фестивала на науката е 
споделяне на невероятния опит от 
Великобритания и множеството 
възможности хора от различни възрасти 
да се запознаят с науката. Но най-вече - 
възможност за децата да видят, че 
физика, химия, математика, биология и 
медицина не са страшни професии и 
светът има нужда от тях. За съжаление 
тези предмети в момента са на дъното на 
специалностите, които са избират от 
младите хора за висше образование.
- Научихме, че имате идея един от 
кръговете на конкурса „Лаборатория 
на славата” тази година да се проведе в 
Плевен?
-  Буквално в момента стартира 
конкурсът. От неделя тече регистрация 
за 2014 г., вече има дати и за два от 
кастингите. С МУ-Плевен проведохме 
разговор, че ако имат желание, ще 
проведем кастинг и в Плевен. Това 
трябва да се случи в дните между 1 март и 
началото на април. Всеки студент от МУ-
Плевен, както и от Военното училище, 
може да заповяда и да участва - било на 
б ъ л г а р с к и ,  и л и  н а  а н г л и й с к и .  
Конкурсът поставя на сцена хора, които 
се занимават с наука от природо-
математическия и техническия спектър. 
Това са физици, химици, биолози, 
лекари, биофизици, инженери и др. В 
рамките на три минути те трябва да 
направят представяне на някакъв 
н а у ч е н  п р о б л е м .  Е д и н с т в е н о т о  
ограничение е да има Пауър пойнт 
презентация. Те могат да правят всичко - 

да говорят, да показват експерименти, да 
пеят или танцуват, стига това да е 
свързано с науката. Три са критериите за 
оценка,  като на първо място е  
изискването за научно и достоверно 
представяне. В журито има учени, които 
следят за точността, защото в случая 
става дума не за конкурс за красота, а за 
наука. След това се гледа харизма-
тичността и разбираемостта на 
материала от ненаучна аудитория. 
Науката, която се представя, може да е 
фундаментална, като втория закон на 
термодинамиката, до експериментална 
и нова наука. Ограничението във 
възрастта  е  участниците  да  са  
завършили бакалавърска степен, като 
н а с ъ р ч а в а м е  3 5 - 4 0  г о д и ш н и т е  
участници, но не връщаме и по-зрели 
учени. Това,  което сме забелязали,  е че 
най-интересните участници са тези, 
които са напреднали и имат собствен 
о п и т  в  н а у ч н и т е  и з с л е д в а н и я .  

продължава от стр. 5

Допустимо е участието и на препода-
ватели по природо-математически 
науки, както и на хора, работещи с 
наука, но не непременно в лаборатория. 
Например инженери във фирми или 
биолози, или медици във фирми за 
клинични изпитания. Във Великобри-
тания, в първият конкурс, победител 
стана физик, който работи в патентното 
ведомство.
- След провеждане на конкурса, кога 
ще бъде излъчен победител?
- Българският победител ще бъде 
избран на 9 май тази година, в рамките 
на Софийските дни на науката. 
Победителите от всички страни ще се 
съберат на Фестивал на науката в 
Англия,  където ще се  проведе  
международен финал с участието на 
учени от цял свят. 

Интервю на Гергана Димитрова

ПОСЛАНИКЪТ НА ЮЖНА КОРЕЯ 
ПОСЕТИ 
МЕДИЦИНСКИ 
УНИВЕРСИТЕТ 
ПЛЕВЕН

Посланикът на Южна Корея 
Негово Превъзходителство Шин 
Менг-хо, посети МУ-Плевен на 15  
януари 2014 г. Той беше посрещнат 
от Ректора проф. д-р Славчо Томов и членове на ръководството на 
Университета. 

Срещата бе открита в зала "Амброаз Паре" на Телекомуникационния 
ендоскопски център с кратка презентация за основните направления и 
дейности на висшето училище, представена от доц. д-р Савелина 
Поповска - Зам.-ректор по европейска интеграция и международно 
сътрудничество. По-късно в зала "Хипократ" на Ректората започна 
работна среща.
Поводът за посещението на посланика на Република Корея бе 
предстоящото участие на представители на МУ-Плевен в изложение на 
образованието в столицата Сеул през м. февруари 2014 год., с цел 
набиране на корейски кандидат-студенти за англоезичния курс на 
обучение по медицина.
Академичното ръководство изрази своята готовност за разширяване на 
международните си контакти с Азия чрез сключване на двустранни 
договори за сътрудничество в областта на обучението, научната дейност 
и обмена на студенти и преподаватели с водещи корейски университети. 
Посланикът на Южна Корея разгледа Телекомуникационния 
ендоскопски център и се запозна с приоритетите на висшето училище за 
развитие на телемедицината и роботизираната хирургия чрез въвеждане 
на авангардни технологии в обучението и клиничната практика. 

Информацията предостави В. Дукова
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 БЪЛГАРСКО УЧАСТИЕ В МЕЖДУНАРОДЕН ФОРУМ ПО БИОЕТИКА В ИНДИЯ

От 4 до 11 януари 2014 год. в град Бангалор, 
деветмилионната столица на щата Карнатака в Индия, 
за пети пореден път се проведе международна 
конференция по биоетика, организирана от „Christ 
University”. В нея лично е участвал  Далай Лама - глава 
на тибетския будизъм. За първи път във форума, на 
който са присъствали 700 делегати от 38 страни, бе 
отбелязано и българско участие. България бе 
представена от Декана на факултет "Обществено 
здраве" в МУ-Плевен - доц. Силвия Александрова-
Янкуловска. Своите впечатления от форума доц. 
Я н к у л о в с к а  с п о д е л и  п р е д  ж у р н а л и с т и :  
"Конференцията беше изключително посетена, най-

вече поради личното присъствие на Далай Лама, който 
изнесе много трогателна и човешка реч, насочена 
именно към биоетиката и етиката като цяло в 
глобализирания свят. В речта си Далай Лама отбеляза 
значението на секуларната (светска) етика и уточни, че 
тя не трябва да бъде схващана като противопоставяща се 
на религиозната етика, а като уважаваща, както 
всякакви религиозни традиции, така и възгледите на 
невярващите хора“. Според Далай Лама в днешния свят 
на развити технологии, откъдето всъщност идват и 
основните етични проблеми, именно светската етика 
може да достигне до учените и от тях да се очаква 
спазването на етичните принципи – допълни доц. 
Янкуловска.

На форума са изнесени 400 доклада. Презентацията 
на доц. Янкуловска, на тема "Съобщаване на истината на 
терминално болните в хосписите в България", е свързана 
с биоетиката. „Докладът ми беше базиран на мои лични 
проучвания върху хосписите в България. И тъй като в 
азиатските култури се гледа по-сериозно на този 
проблем и автономията на пациента не е основното 
движещо направление, а по-скоро решението на 
семейството, което е в разрез със западните традиции, 
докладът предизвика много дискусии", сподели доц. 
Янкуловска. Тя допълни, че въпреки че в Индия има 
движение към западните ценности, все пак семейните 
традиции и културата са по-силни. 

ЗА ПЪРВИ ПЪТ

в-к “Academia medica” 

В МУ-ПЛЕВЕН СТАРТИРА КАНДИДАТСТУДЕНТСКА КАМПАНИЯ 2014

В годината на 40-годишния си юбилей МУ-Плевен 
стартира нова инициатива в рамките на Кандидатстудентска 
кампания 2014 –  "Университетът гостува в училище". 

Ръководството на ВУ  се обърна към училищата в град 
Плевен и областта за оказване на съдействие и приемане на 
представители на висшето училище за провеждане на срещи с 
ученици от 11 и 12 клас и техните преподаватели. Студентите – 
представители на най-младата част от академичната общност 
– изявиха желание и готовност да се срещнат с бъдещите си 
колеги, за да им разкажат защо са избрали да се посветят на 
лекарската професия или на друга здравна специалност, как 
са се подготвяли за тежките кандидатстудентски изпити и 
как са преодолели трудностите, за да прекрачат прага на 
плевенската Алма Матер, какво е да си студент в МУ – Плевен, 
какви са предимствата на обучението и какво им дава то. В 
инициативата, която се проведе на 4 и 5 март, се включиха 
изявени студенти от всички специалности на трите факултета 
и колежа, сред които имаше и възпитаници на гимназиите, 
които бяха посетени.

Представителите на Университета изнесоха презентация 
за приема и специалностите, които предлага висшето 
училище през новата академична 2014/2015 година, разясниха 
графика на предварителните и редовните конкурсни изпити 
и запознаха интересуващите се с нововъведенията в 

кампанията – електронно подаване на документи за 
улеснение на кандидатите и др. Студентите на МУ-Плевен 
раздадоха рекламни материали за кампанията и поканиха 
бъдещите си колеги на Деня на кандидат-студента, който 
ще се проведе на 12 март от 14.00 в в зала „Амброаз Паре” на 
Телекомуникационния ендоскопски център на Университета. 
Ще бъде направена презентация на факултетите и 
специалностите от кандидатстудентска кампания 2014 г.,  
предвидена е и среща с Председателя на Студентския съвет и 
изявени студенти на МУ-Плевен, а от 15 ч. кандидат-
студентите ще могат да зададат своите въпроси към комисиите 
за оценяване на конкурсните работи по биология и химия. За 
учениците от гимназиите в града и региона от последните 
класове на обучение, за техните учители и родители от 15.30 ч. 
ръководството на учебното заведение предвижда и посещение 
в Библиотеката на МУ-Плевен и Музея по „Анатомия”.

В Кандидатстудентска кампания 2014 се запазва и 
инициативата за провеждане на предварителни изпити, като 
резултатите от тях имат еднаква тежест с тези от редовната 
изпитна сесия - кандидатът участва в класирането с по-
високата оценка. 

следва на стр. 8

Деканът на факултет „Обществено здраве“ на МУ-Плевен представи България



бр. 1/2014
AcademiaAcademiaAcademia

MEDICA
КАНДИДАТ-СТУДЕНТИ

ВАЖНО!
ПРИЕМ на документи за участие в ПРЕДВАРИТЕЛНИТЕ ИЗПИТИ:
 17 март – 29 март 2014 г. в МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ-ПЛЕВЕН, както следва: 
Такси за кандидатстване – за първи изпит 60 лв. , за всеки следващ  - 30 лв.

Работно време на Техническата комисия в МУ - Плевен:
от понеделник до събота: 8.30 – 17.00 ч.
БАНКОВА СМЕТКА НА МУ-ПЛЕВЕН:

Стопанска Инвестиционна Банка - клон Плевен
SWIFT: BUIB BG SF
Банкова сметка в лева:
BG89 BUIB 7889 3118 3072 00

Електронното подаване на заявления за участие в предварителната и редовната изпитни 
сесии се осъществява по условия, обявени на сайта на университета в секция 
„АКТУАЛНО-ПРИЕМ 2014”.

www.mu-pleven.bg 

продължава от стр. 7

ГРАФИК ЗА ПРОВЕЖДАНЕТО
НА ПРЕДВАРИТЕЛНИ КАНДИДАТСТУДЕНТСКИ ИЗПИТИ:

ГРАФИК ЗА ПРОВЕЖДАНЕ 
НА КОНКУРСНИ ИЗПИТИ В МУ – ПЛЕВЕН ЗА УЧЕБНАТА 2014/2015 Г.  

РЕДОВНА СЕСИЯ

Предварителни изпити Специалности Предварителни изпитни дати 

БИОЛОГИЯ – тест 

„Медицинска рехабилитация и ерготерапия”; 
„Опазване и контрол на общественото здраве”; 
„Медицинска сестра”; 

 „Акушерка”; 
„Медицински лаборант”; 

   „Рентгенов лаборант”; 
 „Помощник - фармацевт”; 

„Социални дейности” 

05.04.2014 г. 

БИОЛОГИЯ специалност „Медицина” 06.04.2014 г. 

ХИМИЯ специалност „Медицина” 12.04.2014 г. 
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Студентският съвет на Медицински университет – 
Плевен бе организатор и домакин на Общото събрание 
на Националното Представителство на студентските 
съвети (НПСС) в България, което се проведе на 08.02.2014 
г. в аудиториум „Магнум” на Втора клинична база 
„Проф. д-р Марин Ганчев”. Студентската общност, 
състояща се от близо 200 представители на студентските 
съвети на 51 висши училища в страната, се събра в 
Плевен, за да отчете дейността си за изтеклия 
двегодишен период и да очертае своите бъдещи цели и 
приоритети.

Общото събрание на НПСС беше открито от Ректора 
на МУ-Плевен проф. д-р Славчо Томов, който изрази 

удовлетворението си, че студентските представители ще 
заседават именно във висшето училище в Плевен. Той 
поздрави студентите за избора им на домакин и 
подчерта, че той не е случаен, тъй като днес МУ-Плевен 
се откроява с новаторския си облик на съвременен 
образователен и научноизследователски център. 
Ректорът сподели факта, че Медицинският университет 
в Плевен привлича все повече български и 
чуждестранни студенти с въвеждането на авангардни 
технологии в обучението и клиничната практика, както 
и с развитието на телемедицината и роботизираната 

МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН БЕ ДОМАКИН НА 
ОБЩОТО СЪБРАНИЕ НА НАЦИОНАЛНОТО ПРЕДСТАВИТЕЛСТВО

НА СТУДЕНТСКИТЕ СЪВЕТИ В БЪЛГАРИЯ ОТ 7 ДО 9 ФЕВРУАРИ

П О З И Ц И Я
Националното представителство на студентските съвети (НПСС) в Република България приветства 
законодателната инициатива на Народното събрание за намаляване на таксите за обучение в държавните висши 
училища чрез подготвяната промяна в чл.95, ал.3 от ЗВО, в следствие, на която максималният размер на таксите, 
заплащани от студенти и докторанти, ще се редуцира от досегашните "две трети" на "30 на сто" от 
диференцираните нормативи по професионални направления.
 
Така нивата на студентските такси в редица специалности ще се върнат на нивата преди 2010 г. Законодателната 
промяна следва да влезе в сила, веднъж приета, от новата бюджетна година. Това предвижда внесения в НС преди 
броени дни законопроект.
 
Промяната се явява в изпълнение на няколко от основните искания на НПСС, отправени към националните 
институции след историческото обединение на студентската общност на над 35 висши училища зад единна 
декларация с конкретни позиции и искания, представена от НПСС на вниманието на органите на 
законодателната и изпълнителна власт.
 
В декларацията си НПСС настоява за съобразяване на размера на таксите за обучение с икономическата 
обстановка и реалните доходи на гражданите и отмяна на вече приетото по места увеличение след "анти-
кризисните" мерки от 2009 г. насам.
 
Новината за възприетия призив за намаляване на студентските такси идва в момент, в който Министерството на 
образованието, съвместно с академичната и студентска общност, в т.ч. НПСС, работи по създаването на първата 
по рода си Стратегия за развитие на висшето образование - друга основна точка от исканията на студентите към 
властта, които националната студентска организация изготви още през м. февруари 2013 г. и през последните 
няколко месеца успешно върви по пътя на тяхната реализация.
 
НПСС напомня, че ще продължи да работи активно, в диалог с институциите, за изпълнението на други 
належащи промени, сред които незабавното повишаване на базовия норматив за издръжка на обучението на 
студенти и докторанти минимум до нивата от преди 2009 г. и промяна в диференцираните нормативи с цел 
корекция на съществуващите пропуски при определянето на коефициентите за финансиране.

следва на стр. 10
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хирургия. 
Проф. Томов пожела ползотворна работа на младите 

колеги и приятни мигове и емоции в град Плевен. Той 
изрази своята увереност, че това, което ще обедини 
младите хора, са общите им цели и приоритети - 
получаване на качествено образование, възможности за 
научно развитие и академично израстване и намиране 
на успешна професионална реализация.

Председателят  на  Студентския  съвет  на  
Медицинския университет в Плевен, Александър 
Тодоров, сподели, че събранието е от изключителна 
важност, не само заради това, че ще бъде даден отчет от 
настоящото ръководство, но и поради факта, че на 
него ще бъде направен и важния избор за ново 
ръководство на организацията за следващите 2 години 
–председател, членове на Изпълнителен съвет, 
Контролен съвет, както и членове на постоянните 
комисии. Именно във връзка с изключителната важност 
на настоящото събрание, Александър Тодоров увери 
присъстващите, че членовете на Студентския съвет при 
МУ-Плевен, като домакини на събитието, са си 

продължава от стр. 9

поставили за цел да създадат една стройна 
организация, която да осигури нормалното протичане 
на събранието, както и да представят Университета и 
града в най-добрата им светлина. Политиката, която 
винаги  сме  градили е  била  подчинена  на  
разбирателство, диалог, мисъл за обучаващите се и 
търсене на възможност за съвместни инициативи, 
защото заедно можем повече, отбеляза Председателят на 
СС при МУ-Плевен.

НПСС е е единствената законна организация на 
обучаващите се в България – студенти, докторанти, 
специализанти и курсанти. Тя е създадена според  Закона за 
висшето образование, с основни цели представяне и защита 
на интересите им пред академичната общност и 
обществото. Върховен орган е Общото събрание, в което 
право да членуват имат студентските съвети на всички 
акредитирани от НАОА висши училища в България. Всеки 
студентски съвет има право на 3 делегати – 1 с право на глас и 
2 със съвещателен, които се избират локално от 
студентските съвети.

 СТУДЕНТСКИ ПРОЕКТ

 

НАБИРА СРЕДСТВА ЗА ЛИЦА С УВРЕЖДАНИЯ

„МАРТЕНИЦАТА -  ЗАЕДНО ДА СЪХРАНИМ ТРАДИЦИЯТА”

По инициатива на студентите от първи и втори курс на специалност „Социални 
дейности” на Медицински колеж към МУ-Плевен, бе разработен проектът 
„Мартеницата – заедно да съхраним традицията”. Инициативата на бъдещите 
социални работници е въведение към поредицата от събития, посветени на Световния ден 
на социалната работа и Седмицата на действие (17-21 март). Съвместно със студентите в 
нея участваха Центърът за психично здраве – Плевен, Защитено жилище за възрастни с 
лека и умерена умствена изостаналост, Център за социална рехабилитация и интеграция, 
Помощно училище „П. Р. Славейков“ и Дневен център за деца с увреждания. 

Целта на проекта бе да обедини студентите – бъдещи социални работници и потребителите на социални услуги в 
творческия процес на изработване на мартеници. В създалата се в ателието „Работилницата на Баба Марта” 
творческа атмосфера, насърчаваща въображението и креативността на деца и лица с увреждания, бяха  изработени 
стотици уникални традиционни български мартеници. Те бяха изложени от 26 до 28 февруари на организирания 
във фоайето на Ректората благотворителен базар, с цел набиране на средства за терапия на възрастни и деца с 
увреждания. Набраните доброволни дарения ще бъдат използвани за провеждане на хипотерапия, водна терапия и 
трудотерапия. Базарът бе повече от успешен - голяма част от представените над 500 мартенички само за час след 
откриването му намериха своите нови собственици. Уникалната българска традиция предизвика особен интерес у 
чуждестранните студенти първокурсници, които научиха какво символизират мартениците, а дори имаха 
възможността сами да изработят някои от тях.

в-к “Academia medica” 



бр. 1/2014 ВНИМАНИЕ СТУДЕНТИ!
AcademiaAcademiaAcademia

MEDICA

Н А   В Н И М А Н И Е Т О  

НА СТУДЕНТИТЕ! 
ЛЯТНА ПРАКТИКА В АВСТРИЯ

Студентите по медицина от IV и 
V курс на Медицински университет 
- Плевен ще имат възможността да 
проведат едномесечна лятна 
практика в Австрия, по 

 ще бъде 
финансирано от 

Обявени са свободни места за 
двама участника и един резервен 
кандидат, който може да бъде 
поканен за участие, в периода от 
юли до август 2014 г.

Практиката ще се осъществява в 
медицински университети във 
Виена, Грац, Инсбрук и Залцбург, 

покана от 
Лайънс Клуб (LionsClubWien 
Europa). Участието им по програма 
на LionsAustria “Възможности за 
студенти по медицина“

австрийския 
Лайънс Клуб.

както и във водещи болници в цяла 
Австрия, като например Велс, 
Кремс, Фелдкирх, Линц и др.

Изискванията към кандидатите 
са да са студенти по медицина в IV 
или V курс, да владеят много добре 
немски език и да имат успех от 
последния семестър минимум 4.50.

Необходимите за кандидат-
стване документи са: уверение от 
студентска канцелария за успеха, 
м о т и в а ц и о н н о  п и с м о ,  а в т о -
биография и сертификат за 
владеене на немски език или копие 
от диплома за завършено средно 
образование от езикова гимназия. 
Срокът за подаване на документи е 
до 10 март 2014 г. Документите се 

 

приемат в Ректорат 1, ст. 205 при 
Цветелина Момчилова – експерт 
ЕИМС.

„ Л а й ъ н с  к л у б "  е  с в е т о в н а  
организация, създадена в САЩ. Всяка 
страна има свои собствени клубове. 
Организацията наброява повече от 1.3 
млн. души, членуващи в приблизително 
45 000 клуба, създадени в повече от 200 
страни. Те се опитват да подпомагат 
местните дейности чрез различни 
инициативи за набиране на средства, с 
които се реализират разностранни 
проекти за подпомагане на социално по-
слабите и беззащитните. Една от 
основните дейности на Лайънс 
движението в световен мащаб от 1925 
г. е борбата със слепотата.

в-к “Academia medica” 

НА ДОКТОРАНТИТЕ И МЛАДИТЕ УЧЕНИ!
ТРЕТИЯТ КАСТИНГ НА ТАЗГОДИШНОТО ИЗДАНИЕ НА КОНКУРСА

ЗА ПОПУЛЯРНА НАУКА „ЛАБОРАТОРИЯ ЗА СЛАВА FAMELAB“ 
ЩЕ СЕ ПРОВЕДЕ В МУ-ПЛЕВЕН НА 22 МАРТ

Кой ще бъде българското лице на науката за 2014 г.?
·   Конкурсът „Лаборатория за слава 

FameLab” търси млади учени, 

които могат да говорят за наука 

по разбираем и атрактивен 

начин. 

· Победителят ще представи 

България на международния 

финал в Обединеното кралство.
Към новите партньори на 

конкурса  от  тази година се  
присъединява и Медицински 
университет Плевен. За първи път в 
града ще се проведе кастинг, на 
който могат да се явят студенти, 
специализанти, докторанти и 
преподаватели от всички ВУЗ в 
р е г и о н а ,  в  т о в а  ч и с л о  и  
чуждестранни студенти. 

К о н к у р с ъ т ,  с ъ з д а д е н  о т  
Челтнъмския фестивал на науката в 

Обединеното кралство, станал 
международен, благодарение на 
Британски съвет, се провежда в над 
25 страни по целия свят. Понякога 
оприличаван на "Евровизия за 
учени”, международният финал 
събира националните победители 
от всички участващи държави и се 
излъчва на живо по интернет, за да 
може да се гледа от зрители по целия 
с в я т .  П р е д и  д а  с т и г н а т  д о  
международния финал обаче, 
кандидатите трябва да се преборят 
з а  с ъ р ц а т а  н а  п у б л и к а т а  и  
одобрението на журито в своите 
собствени държави. България 
участва в конкурса още от самото му 
н а ч а л о  п р е д и  8  г о д и н и ,  
благодарение на партньорството 
м е ж д у  Б р и т а н с к и  с ъ в е т ,  
Министерството на образованието и 

науката и Форум Демокрит. От тази 
година „Лаборатория за слава 
FameLab” се подкрепя и от Аурубис 
България, чиято дейност намира 
широко приложение в редица 
т е х н о л о г и ч н и  с е к т о р и  –  
електротехника, електроника, 
химическа индустрия, строителство 
и автомобилостроене. Аурубис ще 
предоставят и специалната награда, 
която компанията ще даде на един 
от финалистите. Основни медийни 
партньори са National Geographic 
Channel Bulgaria и Българската 
национална телевизия. Желаещите 
да участват могат да получат повече 
и н ф о р м а ц и я  з а  к о н к у р с а ,  
подготовката и формуляри за 

регистрация на: www.famelab.bg

в-к “Academia medica” 
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ДРУЖЕСТВОТО НА ЖУРНАЛИСТИТЕ В ПЛЕВЕН ВРЪЧИ 
ГОДИШНИ НАГРАДИ

Тази година церемонията по връчването на 
годишните награди на Дружеството на 
журналистите в Плевен  бе особено 
тържествена. Тя се проведе в  Пресклуба на БТА. 
Представители на плевенските медии, 
и н с т и т у ц и и  и  п р и я т е л и  с п о д е л и х а  
тържествения момент. За доброто им 
настроение допринесоха изпълненията на 
перкусиониста Николай Иванов от НУИ 
“ П а н а й о т  П и п к о в ” .  П р а з н и к ъ т  н а  
журналистическата гилдия уважи и кметът на 
Община Плевен - проф. д-р Димитър Стойков. 
Той благодари на журналистите за будната им 
съвест и им пожела дръзновение, творчески дух 
и критичност и през следващата година, но и 
самокритичност, за да е точно перото им. 

Наградата „Пиар на годината” заслужи 
Велина Дукова, която е връзката на медиите с 
Медицинския университет в Плевен. Приза 
връчи миналогодишният носител на това 
отличие Рени Кръстева – говорител на Окръжна 
прокуратура.

„Самият факт, че гилдията на журналистите 
дава тази награда на нас, пиарите, е 
доказателство за вашата зрялост, тоест 
признавате нашето участие в процеса на 
комуникация. Тази награда не е персонална, а за 
институцията,  която представлявавам. 
Присъждайки тази награда на мен, вие я 
присъждате на нашата академична общност, вие 
заставате на страната на знанието и младостта”, 
каза при получаването на приза Дукова.

РОТАРИ КЛУБ - ПЛЕВЕН ВРЪЧИ ГОДИШНИ НАГРАДИ
ЗА ПРИНОС В РАЗВИТИЕТО 
НА ОБЩЕСТВОТО

Ротари клуб Плевен Центрум организира коледен прием, на който 
за първи път връчи свой приз за принос в областта на образованието, 
културата, медицината, както и приз за благотворителност, 
достойнство и мениджмънт. В областта на медицината не беше 
отличен отделен лекар, а Медицински университет – Плевен, чиито 
принос в тази област е безспорен. Отличието прие Ректорът на ВУ -  
проф. д-р Славчо Томов.

в-к “Academia medica” 



Факултет „Обществено здраве” на Медицински университет – Плевен стартира прием на  документи на кандидат-
студенти за следните специалности:

· „Управление на здравните грижи” – ОКС „бакалавър” и „магистър”

· „Обществено здраве и здравен мениджмънт“ – ОКС „магистър“

Обучението в бакалавърската и магистърските програми е задочно.

Документи се приемат до 16 юли 2014 г.

БАКАЛАВЪРСКА ПРОГРАМА
ПО “УПРАВЛЕНИЕ НА ЗДРАВНИТЕ ГРИЖИ“

Условия за кандидатстване: завършен медицински колеж или  полувисше медицинско образование

Прием: по държавна поръчка, задочна форма на обучение

Конкурсни изпити: писмен изпит (тест) и устен изпит по Социална медицина

Продължителност на обучение: 5 семестъра

МАГИСТЪРСКА ПРОГРАМА ПО „УПРАВЛЕНИЕ НА ЗДРАВНИТЕ ГРИЖИ”
СЛЕД „БАКАЛАВЪР” ПО СЪЩАТА СПЕЦИАЛНОСТ

Условия за кандидатстване: Придобита ОКС “бакалавър” по “Управление на    здравните грижи” и среден успех 

от дипломата не по-малък от “добър (4.00)”

Прием: по държавна поръчка, задочна форма на обучение

Конкурсен изпит: писмен изпит (тест) и устен изпит по Управление на здравните грижи

Продължителност на обучението: 2 семестъра

МАГИСТЪРСКА ПРОГРАМА ПО „УПРАВЛЕНИЕ НА ЗДРАВНИТЕ ГРИЖИ” СЛЕД 
“БАКАЛАВЪР” ПО СПЕЦИАЛНОСТИТЕ „МЕДИЦИНСКА СЕСТРА”, „АКУШЕРКА”, 

„МЕДИЦИНСКА РЕХАБИЛИТАЦИЯ И ЕРГОТЕРАПИЯ”, „СОЦИАЛНИ ДЕЙНОСТИ”, 
„СОЦИАЛНА ПЕДАГОГИКА”, „СОЦИАЛЕН МЕНИДЖМЪНТ” ИЛИ „ЗДРАВЕН 

МЕНИДЖМЪНТ” И БАЗОВО ОБРАЗОВАНИЕ ПО „ЗДРАВНИ ГРИЖИ”
Условия за кандидатстване: Придобита ОКС “бакалавър” по една от посочените специалности и среден успех от 

дипломата не по-малък от “добър (4.00)” 

Прием: по държавна поръчка, задочна форма на обучение

Конкурсен изпит: писмен изпит (тест) и устен изпит по Социална медицина

Продължителност на обучението: 3 семестъра

МАГИСТЪРСКА ПРОГРАМА ПО „ОБЩЕСТВЕНО ЗДРАВЕ И ЗДРАВЕН
МЕНИДЖМЪНТ” СЛЕД ПРИДОБИТА МАГИСТЪРСКА СТЕПЕН

ПО ДРУГА СПЕЦИАЛНОСТ
Условия за кандидатстване: Придобита степен “магистър” по друга специалност със среден успех от дипломата 

не по-малък от “добър (4.00)”

Прием: платено обучение, задочна форма 

Конкурсен изпит: устен изпит-интервю по Социална медицина 

Срок на обучението:  3 семестъра

СРОК ЗА ПОДАВАНЕ НА ДОКУМЕНТИ – ДО 16 ЮЛИ 2014 Г.

Справки и информация: 

МУ – Плевен, Факултет “Обществено здраве”,

Студентска канцелария - тел. 064 / 884 237,

www.mu-pleven.bg

КАНДИДАТ-СТУДЕНТСКА КАМПАНИЯ ЗА
 „УПРАВЛЕНИЕ НА ЗДРАВНИТЕ ГРИЖИ” 

И „ОБЩЕСТВЕНО ЗДРАВЕ И ЗДРАВЕН МЕНИДЖМЪНТ“
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21 януари – денят на родилната по-
мощ, почитан от народа като „бабин 
ден“, бе отбелязан от екипа на Акушеро-
гинекологичния комплекс при Универ-
ситетската болница в Плевен. Акушер-
ки, лекари, медицински сестри и бъдещи 
майки се събраха във фоайето на 
Отделението по неонатология.

В поздравителен адрес до екипа на 
клиниката изпълнителният директор на 
УМБАЛ „Д-р Георги Странски”, д-р 
Наташа Манева пожела „Вяра и 
оптимизъм, здраве и дълголетие”. 
Кметът на Община Плевен - проф. д-р 
Димитър Стойков също приветства 
акушеро-гинекологичния екип. Здраве и 
успех на колегите си и бъдещите майки 
пожела и ръководителят на катедрата по 
Акушерство и гинекология - доц. д-р 
Йордан Попов. Отчитайки трудностите 
при които работят, той благодари на 
лекарите и акушерките за тяхната 
всеотдайност и професионализъм.

Доц. д-р Попов отбеляза, че през 2013  
година в клиниката са проплакали над 
1300 новородени, но тенденцията по 
отношение на раждаемостта е тревожна 
– тя намалява с всяка изминала година. 
Според него причините за това са 
емиграцията и икономическата криза. 
Той изрази надежда, че след излизане от 
икономическата криза нещата ще се 
подобрят и прирастът на населението ще 
се подобри. Доц. д-р Попов пожела на 

колегите си повече професионализъм и 
по-малко политика в медицината, а на 
българската жена – много здраве, 
каквото й е нужно като бъдеща майка.

Началникът на Отделението по 
неонатология в Акушеро-гинекологич-
ния комплекс на Университетската 
болница - д-р Виктория Атанасова 
сподели своето удовлетворение от 
постигнатите много добри показатели 
относно неонаталната смъртност и 
преживяемост на недоносените деца, 
които са критерии за качеството на 
работата на екипа. Тя изрази своята 
увереност, че и занапред с колегите си 
ще продължат да изпълняват качествено 
работата си и ще запазят това ниво и в 

бъдеще, но се надяват, че и 
държавата ще ги подсигу-
рява с необходимата апара-
тура, тъй като те са зависими 
от нея. „Тя е важна част от 
дейно стта   ни ,  за  да  
отговаряме на европейските 
стандарти, за да няма и 
сериозни последици за 
децата, и да им дадем шанс 
за максимално качествен 
живот. Отделението има 
нужда от всякаква апаратура, 
тъй като тази с която 
разполагаме, е доста стара и 

амортизирана, но трудно се подновява, 
защото е скъпоструваща. Много по-
лесно бихме работили, ако разпола-
гахме с по-качествена апаратура, 
особено прии обгрижването на 
недоносените деца, които всяка година 
са около 9%. Увеличават се случаите на 
екстремна недоносеност. И в момента 
ние отглеждаме такива деца, които 
предстои да се изпишат, но те са 
оцелели благодарение на нашите 
грижи. Смятам, че подсигуряването на 
апаратура за болниците, които се 
грижат за недоносени деца, трябва да е 
приоритет на държавата. Става дума за 
университетските болници, които са 
пет и са водещи за цялата страна“, 
коментира д-р Виктория Атанасова. 

Преди 8 години клиниката е 
получила дарение от кампанията 
Българската Коледа - ултразвуков 
апарат. Д-р Атанасова сподели, че тази 
година очакват да им дарят апарат за 
диагностика на слуха и за диагностика 
на ретинопатията при недоносените, 
което е изключително важно. „Надявам 
се, като университетски център да 
имаме тази апаратура,  защото 
своевременната диагностика на тези 
деца дава шанс те да не останат 
инвалиди за цял живот” - в заключение 
каза тя. 

ДЕНЯТ НА РОДИЛНАТА ПОМОЩ 
В МУ-ПЛЕВЕН
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